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1 Godkendelse af dagsorden 
 
Rektor orienterede om, at Sara Møller Bjørneboe overtager sekretariatsbetjeningen af UDDU.  
 
Rektor orienterede om, at der er modtaget en positiv indstilling fra akkrediteringspanelet og at 
akkrediteringsrådet træffer endelig afgørelse i november.  
 
Ib Guldbrandsen bad om at tilføje en orientering af arbejdet med nyt kommissorium for UDDU 
under eventuelt.  
 
Dagsorden blev godkendt.  
 
  

Orienteringer 

A Opsamling på UDDU-gruppe møde vedr. SN opgaver og kompetencer v. Signe Berg Aabling-
Thomsen (10 min) 
 
US gav en kort status på den af UDDU nedsatte arbejdsgruppes anbefalinger ift at følge op på 
arbejdet med studienævnenes kompetencer og opgaver.  
 
Arbejdsgruppen forslår to tiltag:  

• UDDU skal drøfte processen for kandidatreformen med fokus på studienævnenes rolle og 
ansvar. Dette gøres på UDDU mødet d. 22. september 2022 ifm evalueringen af 
processen for KA-reformen 

• Studienævnenes opgaver og rammer skal drøftes nærmere. US vil bære ønsket om at få 
det som tema på et studieledermøde videre til ULF.  

 
UDDU tog de to tiltag til efterretning.  
 
  

B  Indstilling af studerende til udvalget i studiemiljøpuljen v. Signe Berg Aabling-Thomsen (10 min) 
 
US orienterede om, at der ikke er modtaget indstillinger af studerende til studiemiljøpuljen.  
 
De studerende vil igen forsøge at udvælge en studerende, der kan indgå i udvalget.  

https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2629930/items/24860648/annotations
https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2629930/items/24860644/documents/59584073
https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2629930/items/24860644/documents/59584073
https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2629930/items/24860645/documents/59584074
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Navnet indmeldes til Sara Møller Bjørneboe.  
  

C Omorganisering i US v. Trine Højbjerg Sand (20 min) 
 
Vicedirektøren for Uddannelse og Studerende orienterede om de besparelser og den 
omorganisering, der er sket i US.  
 
UDDU havde følgende spørgsmål og bemærkninger:   
 

• Der skal være fokus på at behandlingen af studentersager ikke bliver forsinket samt 
vejledningskapaciteten i overgangsfasen.   

• UDDU bemærkede, at det er vigtigt med fokus på nærhedsprincippet og 
kommunikationen mellem US og institutterne for at imødekomme eventuelle 
udfordringer.  
Vicedirektør: Der arbejdes på en ny partnermodel mellem US og institutterne, hvor der 
bl.a. er fokus på leverancer mellem US og institutterne.  

• UDDU udtrykte ønske om mere information omkring processen med Nyt SIS når det er 
muligt.   

  
  

Drøftelser 

2 Evaluering af kandidatreformen v. Geeske de Witte Vestergaard (30 min) 
 
US havde indstillet, at UDDU drøftede evalueringen af kandidatreformen med særlig fokus på 
studienævnenes rolle i processen. 
 
UDDU havde følgende bemærkninger til drøftelsen:  
 

• Overordnet var der bred enighed omkring de præsenterede punkter.   

• Institutterne har håndteret processen forskelligt, hvilket har haft indflydelse på 
medarbejdernes oplevelser.   

• Processen er blevet oplevet som top styret, men samtidig med en grad af bottom-up, 
hvor det var uklart for medarbejderne, hvad der blev forventet af dem.   

• Vigtigheden af tidlig inddragelse ved store forandringsprocesser blev understreget.   

• Der blev udtrykt bekymring for, at konstante forandringer kan være problematiske for 
f.eks. studiemiljøet, forskningen og undervisningen.  

• Der blev efterspurgt én tydelig procesejer i fremtidige processer(fx en prorektor for 
uddannelse), der kan være tilgængelig ved eventuelle udfordringer og spørgsmål samt 
sikre en ensartet proces.   

• Det blev påpeget, at det er vigtigt at have opmærksomhed på de utilsigtede 
konsekvenser som forandringerne kan medføre.  

 
 
Rektor sluttede af med at opsummere, at det er blevet bekræftet, at processen i store træk har  
håndteret de problemstillinger den har været underlagt på bedst mulig vis under vanskelige vilkår 
(hjemsendelse ifm corona). Det kan konkluderes, at et af de vigtigste elementer ved en sådan 
proces er transparens, så de involverede partner oplever tydelighed, inddragelse og forståelse for 
processen. Der ligger en overvejelse i, hvem der sidder som ansvarlig for en sådan proces og der 
vil fremadrettet være mere fokus på at tydeliggøre, hvem der har det tværgående procesansvar. 
Erfaringerne fra kandidatreformen vil tages med videre i drøftelserne af en eventuel 
bachelorjustering.  

https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2629930/items/24860647/annotations
https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2629930/items/24860643/documents/59584069
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3 Status på studiestart v. Stine Floutrup (30 min)  
(Da Stine havde forfald grundet sygdom, overtog Trine Sand punktet).  
 
US orienterede om justeringerne af bachelorstudiestarten fra 2021 til 2022 samt for de 
fremadrettede planer for bachelorstudiestarten.  
 
UDDU havde følgende kommentarer til studiestarten 2022 og det fremadrettede arbejde:  

• Samværspolitikken har fået god feedback fra studiestartsvejlederne.  

• Der har været et stort fokus på, at det er i orden at sige fra og de nye politikker har været 
med til at rykke på de studerendes oplevelse af/holdning til hinanden.  

• Vejledernes rolle skal evalueres over efteråret.  

• En tutor fra HumTek har holdt oplæg omkring ”at være sårbar studerende” for alle nye 
studerende. Der opfordres til, at der arbejdes videre med dette og at det gøres til et 
permanent indslag i studiestarten.  

• På kandidatuddannelserne har der været enkelte udfordringer med studiestartsprøven, 
da underviserne ikke havde den nødvendige viden vedrørende afholdelse af disse.  

 
  

4 Eventuelt (10 min) 
 
Status på nyt UDDU kommissorium: I foråret blev det besluttet, at der skal udarbejdes et nyt 
kommissorium for UDDU. Arbejdet er midlertidig sat på pause, da bestyrelsen har igangsat et 
arbejde med fokus på RUC’s governancestruktur. Derudover er det på nuværende tidspunkt 
sådan, at der ikke er sager der går direkte fra UDDU til AR eller omvendt og sagerne kommer 
primært fra ULF og i enkelte tilfælde US. Dette giver nogle udfordringer i forhold til 
governancestrukturen. Kommissorium-gruppen afventer resultatet af bestyrelsessagen før der 
arbejdes videre med et kommissorium. 
 
Rektor orienterede om den nuværende politiske situation ift opfølgning af reformkommissionens 
anbefalinger. Det forventes, at der kommer konkrete politiske udspil i nær fremtid. Så snart disse 
kendes, vil der blive arbejdet med, hvordan de bedst bliver håndteret på RUC.   

  
 
  

 

https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2629930/items/24860646/documents/59584075
https://web.firstagenda.com/committees/200958/agendas/2629930/items/24860649/annotations

